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Protokół nr XLVII/22

XLVII Sesja Rady Gminy Ornontowice 

Obrady rozpoczęto 25 sierpnia 2022 roku o godz. 16:00, a zakończono o godz. 16.55 tego samego
dnia. Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Rady Gminy Ornontowice.

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2 do protokołu.

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych.
1. Marian Blacha
2. Grzegorz Hawełka
3. Eugeniusz Kaczor
4. Aleksandra Krzemińska
5. Wojciech Kubicki
6. Łukasz Machulik   
7. Zbigniew Machulik
8. Ryszard Milanowski
9. Henryk Nieużyła
10. Grzegorz Pałka  
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Katarzyna Walczak
14. Adam Widenka
15. Tadeusz Zientek  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych, pracowników Urzędu Gminy oraz 
zaproszonych gości stwierdzając, że na ustawowy stan 15-tu radnych obecnych jest 15-tu radnych,
wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.

2. Uwagi do porządku obrad.
Brak uwag do porządku obrad stąd punkt został wyczerpany.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
protokołu Nr XLV/22 z sesji, która odbyła się 23.06.2022 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr XLV/22 z sesji, która odbyła się dnia 23.06.2022 r.

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)



Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki,  
Łukasz MachulikZbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Protokół Nr XLV/22 z sesji, która odbyła się dnia 23.06.2022 r., na stan 15-tu radnych został 
przyjęty jednogłośnie, bez uwag.

Kolejno Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem protokołu Nr XLVI/22 z 
sesji, która odbyła się 20.07.2022 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr XLVI/22 z sesji, która odbyła się dnia 20.07.2022 r.

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki,  
Łukasz MachulikZbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Protokół Nr XLVI/22 z sesji, która odbyła się dnia 20.07.2022 r., na stan 15-tu radnych został 
przyjęty jednogłośnie, bez uwag.

4. Informacja na temat realizacji inwestycji gminnych w pierwszym półroczu 2022 roku.
Informację na temat realizacji inwestycji gminnych w pierwszym półroczu 2022 roku w formie 
multimedialnej przedstawił Z-ca Wójta.
Radni nie wnieśli pytań do przedstawionych informacji.

5. Ochrona środowiska w Gminie Ornontowice.
Sprawy związane z ochroną środowiska na terenie Gminy omówiła Aleksandra Mendera – Fasuga 
– Naczelnik Wydziału Środowiska i Gospodarki Odpadami.
Radni nie wnieśli pytań do przedstawionych informacji.

6. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji, 
które odbyły się w miesiącu sierpniu br. 
Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag.

7. Sprawozdanie przewodniczącego Klubów Radnych  z prac Klubu między sesjami.
Sprawozdanie z prac Klubu Radnych „Dla Ornontowic” między sesjami przedstawił 
Przewodniczący Klubu Tadeusz Zientek. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2022-2032
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 24.08.2022r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.



Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ornontowice na lata 2022-2032,

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki,  
Łukasz MachulikZbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XLVII/381/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ornontowice na lata 2022-2032, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie               
- załącznik     nr   3   do protokołu.  

b) zmian budżetu Gminy na 2022 rok
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały  wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 24.08.2022r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na 2022 rok

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki,  
Łukasz MachulikZbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XLVII/382/22 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2022 rok, na stan 15-tu radnych
została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   4   do protokołu.  

e) zaliczenia ul. Spokojnej do kategorii dróg gminnych
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
24.08.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zaliczenia ul. Spokojnej do kategorii dróg   
gminnych

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki,  
Łukasz MachulikZbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XLVII/383/22 w sprawie zaliczenia ul. Spokojnej do kategorii dróg gminnych, na 
stan 15-tu radnych  została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   5   do protokołu.  

f) wyrażenia zgody na przejęcie zadania własnego Województwa Śląskiego pn. Zarządzanie 
przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg wojewódzkich
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
24.08.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania         
własnego Województwa Śląskiego pn. Zarządzanie przystankami komunikacyjnymi                      
zlokalizowanymi w ciągu dróg wojewódzkich

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki,  
Łukasz MachulikZbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XLVII/384/22 w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania własnego 
Województwa Śląskiego pn. Zarządzanie przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi   
w ciągu dróg wojewódzkich, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie - załącznik     
nr   6   do protokołu.  

h) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy gruntu z dotychczasowym dzierżawcą
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
24.08.2022r.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy        
dzierżawy gruntu z dotychczasowym dzierżawcą,

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)



Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki,  
Łukasz MachulikZbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XLVII/385/22 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy gruntu    
z dotychczasowym dzierżawcą, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   7   do protokołu.  

h) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości
stanowiącej własność Gminy Ornontowice
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
24.08.2022r.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Ornontowice.
Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki,  
Łukasz MachulikZbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XLVII/386/22 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Ornontowice, na stan 15-tu radnych została 
przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   8   do protokołu.  

10. Informacje Wójta Gminy.
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informacje dotyczące: 

• realizacji uchwał Rady Gminy,
• pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami,

Kolejno głos zabrał Zastępca Wójta pełniący jednocześnie  funkcję Naczelnika Wydziału Rozwoju   
i Inwestycji Pan Dariusz Spyra przedstawiając informacje dotyczące spraw realizowanych przez 
przedmiotowy Wydział:

• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach – Centrum - 21 lica br. nastąpiło 
przekazanie placu budowy dla realizacji I etapu zadania tj. budowa kanalizacji sanitarnej 
przy ul. Cichej i Spokojnej. Rozpoczęto prace projektowych dla II etapu. 

• Budowa sieci wodociągowej przy ul. Polnej - 15 lipca br. wykonawca zszedł z budowy i 
wypowiedział warunki umowy. Po dokonaniu inwentaryzacji i ogłoszeniu nowego 
postępowania w dniu 23 sierpnia został otwarty przetarg na dokończenie realizacji zadania. 
Wystartowały 3 firmy. Najniższa kwota to 661 504,46 zł, najwyższa 933 570,00 zł

• Budowa sięgaczy ul. Leśnej w rejonie nr 5 i nr 17 - Główny zakres prac drogowych został 
wykonany, pozostało do wykonania oświetlenie sięgacza w rejonie nr 5 oraz prace 
porządkowe.

• Wykonanie bezpiecznego przejścia dla pieszych w rejonie ul. Kolejowej - Wykonano 
przejście dla pieszych wraz z chodnikami, oraz oznakowanie poziome.



• Budowa kanalizacji deszczowej z odtworzeniem nawierzchni ul. Kolejowej - Trwają prace 
związane z wykonaniem przepustów, odwodnieniem oraz wyniesionym skrzyżowaniem.

• Modernizacja dróg gminnych - Prace rozpoczęto w dniu 22 sierpnia br. na ul. Pośredniej, 
następnie będą wykonywane prace przy ul. Solarnia.

• Modernizacja obiektu sportowego przy ul. Zwycięstwa - 27 lipca br. wykonawca 
poinformował, że nie jest w stanie dokończyć prac i rozwiązuje umowę. Po dokonaniu 
inwentaryzacji przystępujemy do zabezpieczenia wykonanych prac.

• Budowa chodnika przy ul. Akacjowej - Prace mają się rozpocząć od 29 sierpnia br.

• Modernizacja łazienek w Szkole Podstawowej - 23 sierpnia br. rozpoczęto prace na 1 
piętrze SP.

• Przebudowa zespołu szatni w Szkole Podstawowej - 4 sierpnia otwarto przetarg, zgłosiła 
się 1 firma z Rybnika na kwotę 465 934,68 zł. Postępowanie w trakcie weryfikacji.

• Modernizacja kotłowni w budynku GOZ -Trwają prace związane z wymianą 
dotychczasowego źródła ciepła na kocioł gazowy.

• Zmiana organizacji ruchu drogowego przy ul. Leśnej - We wrześniu zostaną zamontowane 
nowe tablice oraz zostanie wprowadzona nowa organizacja ruchu drogowego. Zapis: „Nie 
dotyczy mieszkańców Ornontowic, wjazdów docelowych, zaopatrzenia oraz służb 
miejskich”.

Wójt przedstawił informacje dotyczące:
• Od początku br. złożono 64 wnioski o dotację do ekologicznych urządzeń grzewczych. 

Podpisano 50 umów. Złożono także 2 wnioski o dotację do przydomowej oczyszczalni 
ścieków.

• W zakresie wpisu do Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków, odnotowano 1362 
deklaracje dotyczące Ornontowic, co stanowi 88% ogółu budynków.

• Przeprowadzono badania dwóch dębów szypułkowych wchodzących w skład „Alei Dębów”, 
w celu ustalenia zakresu koniecznych zabiegów pielęgnacyjnych.

• Otrzymano informację z KWK Budryk o planowanym rozpoczęciu eksploatacji pokładu 
405/1 ścianą Cz-3., od połowy września br.

• W lipcu przeprowadzono kontrole zawartości pojemników na odpady zmieszane, w sumie 
kontrolą objęto 124 posesje. W najbliższym czasie planowane są kolejne kontrole.

• Na bieżąco prowadzone są sprawy z zakresu przejmowania sieci wodociągowej                   
i kanalizacyjnej, gdzie inwestorem nie jest Gmina Ornontowice, w tym m.in. przy ulicach: 
Bujakowskiej, Cichej, Zamkowej, Polnej oraz Grabowej.  

• Trwają prace związane z geodezyjnym wydzieleniem terenu pod drogę w rejonie ul. Leśnej, 
który zgodnie z deklaracją właścicieli ma zostać nieodpłatnie przekazany na własność    
Gminy. W tej sprawie zostały wydane dwa postanowienia opiniujące wstępny projekt         
podziału oraz dwie decyzje.

• W zakresie projektu Studium uwarunkowańi kierunków zagospodarowania przestrzennego
Gminy Ornontowice, w związku z decyzjąo uwzględnieniu niektórych uwag, po dokonaniu 
zmian projektu i uzyskaniu pozytywnych opinii właściwych instytucji, istnieje konieczność 
ponownego wyłożenia do publicznego wglądu zmienionych fragmentów, co nastąpi        
prawdopodobnie 14 września br.

• W trakcie przygotowywania jest 9 decyzji o przyznaniu świadczenia pieniężnego 
„dofinansowanie żłobkowe”.

• Gmina Ornontowice została zgłoszona do udziału w ogólnopolskim programie profilaktyki 
czerniaka
w edycji 2022/2023. Realizatorem zadania będzie Zespół Szkolno-Przedszkolny.

• W terminie od 4 lipca do 19 sierpnia został przeprowadzony nabór do Rady Seniorów – 
zgłosiło się 11 kandydatów. W związku z tym, iż zgodnie z Statutem, w skład Rady wchodzi 



9 członków, na dzień 15 września zaplanowano przeprowadzenie wyborów do Rady Senio-
rów.

• W I półroczu 2022 r. zmarło 35 mieszkańców oraz urodziło się 31 dzieci. Obecnie Gmina 
Ornontowice liczy 6011 mieszkańców, w tym 5886 zameldowanych na stałe i 125 na pobyt 
czasowy (stan na 23.08)

• Trwają rozmowy pomiędzy JSW S.A. a GPW S.A. w sprawie połączenia sieci magistralnej   
z terenu Bełku w celu stworzenia dodatkowej możliwości dostarczania wody do Knurowa,    
a po zrealizowaniu tej inwestycji przez KWK Budryk również powstanie możliwość 
dodatkowego ujęcia, z którego można zaopatrzyć Gminę Ornontowice w wodę pitną.

• Zmodernizowany system kanalizacji sanitarnej działa prawidłowo, jednak w okresach         
intensywnych opadów można zaobserwować gwałtowny przyrost ścieków dopływających do
tłoczni, co powoduje problemy techniczne i znacząco podnosi koszty obsługi gospodarki 
ściekowej. ZGKiW przeprowadził działania modernizacyjne, które mają w znacznym stopniu
ograniczyć dopływ wód opadowych do tłoczni, a tym samym zmniejszyć koszty ponoszone 
na ich oczyszczanie na oczyszczalni Bioblok.

• Urząd na bieżąco jest zaangażowany w pomoc uchodźcom z Ukrainy. Obecnie na terenie 
Gminy przebywa 83 uchodźców, z czego 24 osoby to dzieci i młodzież, a dotychczas 
wyjechało z terenu Ornontowic ok. 100 Ukraińców. Urząd dotychczas zweryfikował 
pozytywnie 84 spośród 88 
rozpatrzonych wniosków o świadczenie pieniężne przysługujące z tytułu zakwaterowania     
i wyżywienia obywateli Ukrainy. Wypłacono łącznie  319 280 zł, w następnej transzy 
zostanie wypłaconych kolejne 98 800 zł jak otrzymamy środki.

• Począwszy od marca wydano 373 numery PESEL. Poprzez GOPS przyznano 164 
jednorazowe świadczenia pieniężne w wysokości 300 zł na osobę, co daje kwotę 49 200 zł. 
Kolejnych 7 wnioskodawców oczekuje na wypłatę jak otrzymamy środki.  Naukę w szkole 
podstawowej od nowego roku szkolnego zadeklarowało 19 dzieci z Ukrainy, a 5 do 
przedszkola.

• Serdecznie zaprasza się szanownych radnych na: kolejne kino plenerowe, organizowane 
przez Arterię, które odbędzie się 26 sierpnia od godz. 16:30  w Amfiteatrze Parkowym, 
festyn na zakończenie wakacji, organizowany przez OSP Ornontowice, który odbędzie się 
27 sierpnia obok remizy OSP, Narodowe Czytanie, organizowane przez GBP, które 
odbędzie się 2 września o godz. 11:00 w Świątyni Dumania, Dziękczynną Mszę Świętą 
Dożynkową, która odbędzie się 3 września o godz. 15:00, Bieg Samorządowca, który 
odbędzie się 17 września od godz. 10:00 w Parku Gminnym.

W przedmiotowym punkcie Wójt oraz Przewodniczący Rady złożyli Panie Justynie Sittek-Goj 
gratulacje z okazji objęcia w najbliższym czasie stanowiska Sekretarza Gminy.

10. Informacje Przewodniczącego Rady.
Przewodniczący Rady poinformował, o korespondencji, która wpłynęła do Biura Rady:

• podziękowania za wieloletnią współpracę od Pani Joanny Jeleń – Sekretarz Gminy             
w związku z jej przejściem na emeryturę,

• zaproszenie na Narodowe Czytanie (2.09.2022 godz. 11.00 – Świątynia Dumania)
• petycja dotycząca utworzenia Rady Młodzieżowej w Gminie Ornontowice (petycja została 

przekazana do rozpatrzenia do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji),
• notatka służbowa z Urzędu Gminy w Wyrach dotycząca wniosku Pana Marka Łytkowskiego.

11. Interpelacje radnych.
W okresie między sesjami nie wpłynęły żadne interpelacje stąd punkt został wyczerpany.

12. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.

kposilek
Prostokąt



Radni nie zgłosili żadnych wniosków ani zapytań, stąd punkt został wyczerpany.

13. Zamknięcie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

            Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                              

          Henryk Nieużyła

Przygotowała: K. Posiłek
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl




